

2022 台灣急診醫學會
第十五屆第一次會員大會暨學術研討會
Annual Conference of Taiwan Society of Emergency Medicine

2022 新港台急診住院醫師交流論壇

Singapore, Hong Kong, and Taiwan EM Residents Forum 2022

時間：2022 年 8 月 7 日(日) 13:30~15:00

會議室：101 會議廳

座長：台灣-黃集仁理事長(台灣急診醫學會) Dr. Chip-Jin Ng, President of TSEM

香港-蕭粵中理事長(亞洲急診醫學會) Dr. Axel Siu, President of ASEM

新加坡-林訓進理事長(新加坡急診醫學會) Dr. Lim Hoon Chin Steven, President of SEMS

主持人：台灣-林皓陽醫師(臺大醫院)、林乃慧醫師(台北馬偕醫院)

香港-張盈醫生(瑪嘉烈醫院)

新加坡- Dr. Victor Ong (National University Health System)

主題：新加坡、香港、台灣急診專科醫師甄審模式

Introduction of Emergency Medicine Board Certification

13:30~13:39 Opening Remark

13:39~13:41 Introducing Singapore Speaker

介紹者：台灣-林皓陽醫師(臺大醫院)、林乃慧醫師(台北馬偕醫院)

13:41~13:59 Singapore presentation: Emergency Medicine specialist certification examination-
the Singapore Experience

報告者：Dr. Lim Kwee Kuang / Dr. Goh Shao Jie
(National University Health System, Singapore)

13:59~14:01 Introducing Hong Kong Speaker

介紹者：新加坡-Dr. Victor Ong (National University Health System)

14:01~14:19 Hong Kong presentation: Examination leading to Emergency Medicine Fellowship
in Hong Kong

報告者：鍾碩騫醫生 Dr. CHUNG Shek Hin Tony
(律敦治醫院 Ruttonjee Hospital, Hong Kong)

14:19~14:21 Introducing Taiwan Speaker

介紹者：香港-張盈醫生(瑪嘉烈醫院)

14:21~14:39 Taiwan presentation: Emergency Medicine Board Certification in Taiwan

報告者：陳佑詳醫師(部立桃園醫院)

14:39~14:54 Panel Discussion

14:54~15:00 Closing Remark

課程簡介

《新港台急診住院醫師交流論壇》，承襲自 2018 年起，於台灣、香港急診年會舉辦之交流活動。2021 年起邀請新加坡急診醫師一同參與，因應 COVID-19 疫情，以線上會議形式舉辦。今年援例從社群媒體公開票選出新加坡、香港及台灣住院醫師們最想交流的熱門主題，由三方住院醫師醫師分享該主題各自現況與面臨的挑戰，再進行三方討論。新港台有相近的地理及文化條件，各自異同處的比較總是帶給聽眾許多啟發，也讓大家對急診醫學有更多面向的思維。

The banner features a green background with binary code (0s and 1s) on the left and a glowing green circular graphic on the right. The text is centered and includes the year '2022', the society's name in Chinese and English, and the conference title.

2022



台灣急診醫學會

第十五屆第一次會員大會暨學術研討會

Annual Conference of Taiwan Society of Emergency Medicine

The Emergency Medicine Residents Forum was held during the Annual Conference in Taiwan and Hong Kong alternatively since 2018. Singapore emergency physicians join the Forum in 2021. Singapore, Hong Kong, and Taiwan share similar and also unique geographic and cultural features, the variety viewpoints always inspire and widen our horizons of emergency medicine. The Forum will be virtual due to COVID-19 pandemic. The topic is chosen via poll on social media. The presenters will introduce the importance and challenges of the topic in their countries. The following panel discussion are leaded by chairs from Singapore, Hong Kong, and Taiwan. The theme of this year is “Introduction of Emergency Medicine Board Certification” .